



California Health Collaborative

ມິຖຸນາ 4, 2020

ເຖິງ: ຊຸມຊົນ ແລະ ຄູ່ຮ່ວມງານຂອງພວກເຮົາໃນການໃຫ້ບໍລິການ

ຈາກ: ບັນດາຜູ້ອໍານວຍການຄະນະກຳມະການຂອງອົງກອນໃຫ້ການຮ່ວມມືດ້ານສຸຂະພາບ (CHC) ລັດຄາລິຟໍເນຍ

ເລື່ອງ: ບັນດາຜູ້ນຳຂອງ CHC

ຂໍສະແດງຄວາມເປັນນຳໜຶ່ງໃຈດຽວກັນກັບການປະທ້ວງຕໍ່ຕ້ານຄວາມຍຸຕິທຳທາງສັງຄົມ ແລະ ເຊື້ອຊາດ

ອົງກອນໃຫ້ການຮ່ວມມືດ້ານສຸຂະພາບ ລັດຄາລິຟໍເນຍໄດ້ຈັດຂຶ້ນຕາມພາລະກິດໃນການສົ່ງເສີມສຸຂະພາບ ແລະ ຄວາມເປັນຢູ່ທີ່ດີຂອງຜູ້ຢູ່ອາໄສທັງໝົດໃນລັດ ຄາລິຟໍເນຍ. ໃນການປະຕິບັດພາລະກິດຂອງພວກເຮົານັ້ນ, ພວກເຮົາໄດ້ສ້າງຫຼາກຫຼາຍໂຄງການ ແລະ ການໃຫ້ບໍລິການໃນອະດີດທີ່ຕອບສະໜອງຕາມຄວາມຕ້ອງການຂອງປະຊາກອນໃນຊົນນະບົດ ແລະ ໃນເມືອງທີ່ດ້ວຍໂອກາດ.

ເມື່ອອາທິດທີ່ແລ້ວ, ພວກເຮົາໄດ້ເຫັນເຫດການຮ້າຍແຮງທີ່ກາຍເປັນເລື່ອງຄຸນເຄີຍກັນດີຂອງທຸກຄົນໃນກຸ່ມຄົນຜິວດຳ ແລະ ສີຜິວຂອງຄົນໃນປະເທດຂອງພວກເຮົາທີ່ຫວນກັບມາເຢື້ອນຢາມປະຫວັດສາດຄວາມແຕກຕ່າງທາງເຊື້ອຊາດ, ທາງສັງຄົມ, ທາງເສດຖະກິດ ແລະ ທາງສຸຂະພາບຮ່າງກາຍ. ໃນທ້ວງປະເທດຂອງພວກເຮົາຜູ້ຄົນຕ່າງຫວາດພະວາກັບການສັງຫານ **George Floyd** ເມື່ອບໍ່ດົນມານີ້, ແລະ ລວມເຖິງ **Breonna Taylo**, ແລະ **Ahmaud Arbery**. ພວກເຮົາມີສ່ວນຮ່ວມໃນຄວາມໂກດແຄ້ນ, ຄວາມສິ້ນຫວັງ, ແລະ ຄວາມມືດມົດ.

ໃນຖານະເປັນອົງກອນທີ່ອຸທິດຕົນເອງເພື່ອນຳມາຊຶ່ງສຸຂະພາບ ແລະ ການເຂົ້າເຖິງດ້ານສຸຂະພາບເພື່ອປະຊາກອນທີ່ດ້ວຍ ໂອກາດທີ່ລົດ ຄາລິຟໍເນຍ, ແລະ ໂດຍສະເພາະຢ່າງຍິ່ງເມື່ອໃຫ້ຄວາມບໍ່ເທົ່າທຽມກັນໃນດ້ານສຸຂະພາບ ແລະ ຜົນໄດ້ຮັບທາງສຸຂະພາບພາຍໃນໝູ່ຊຸມຊົນຄົນຜິວດຳ ແລະ ສີຜິວອື່ນ, ພວກເຮົາເສຍໃຈຢ່າງຍິ່ງຕໍ່ການສູນເສຍຊີວິດທີ່ໜ້າສະຫຼົກໃຈ ແລະ ບໍ່ເປັນອັນຄວນເຫຼົ່ານີ້. ບັນຫາຕ່າງໆນາໆການຢຽບຢ້າສີຜິວຍັງຄົງເກີດຂຶ້ນມີຢູ່ ແລະ ຍາກໃຫ້ພວກເຮົາທຸກຄົນ, ແລະ ທຸກອົງ ກອນທີ່ຢູ່ໃນຊຸມຊົນທັງໝົດຍືນຍົດຕໍ່ຕ້ານຄວາມຍຸຕິທຳທາງເຊື້ອຊາດ ແລະ ເສີມສ້າງການປ່ຽນແປງທາງສັງຄົມທີ່ແທ້ຈິງ ແລະ ເປັນລະບົບທີ່ຈະສົ່ງຜົນເປັນຈິງໃຫ້ກັບການຄຸ້ມຄອງອັນເທົ່າທຽມກັນພາຍໃຕ້ກົດໝາຍ. ອົງກອນໃຫ້ການຮ່ວມມືດ້ານສຸຂະ ພາບ ລັດຄາລິຟໍເນຍມຸ່ງໝັ້ນຢ່າງແນ່ນອນທີ່ຈະເປັນສ່ວນໜຶ່ງຂອງການແກ້ໄຂບັນຫາໃນການແກ້ບັນຫາເຫຼົ່ານີ້ ແລະ ສ້າງ “ມາດຕະຖານປົກກະຕິໃໝ່” ໃນສັງຄົມຂອງພວກເຮົາທີ່ຈະສະທ້ອນເຖິງຄວາມຍຸຕິທຳ, ຄວາມເທົ່າທຽມກັນ ແລະ ຄວາມເທົ່າ ທຽມໃນການຄຸ້ມຄອງພາຍໃຕ້ກົດໝາຍ.

ນອກຈາກນີ້ພວກເຮົາຍັງເຊື່ອວ່າຄວນເບິ່ງຢ່າງກັບໄປ ແລະ ຈິດຈຳສິ່ງທີ່ ດຣ. ມາຕິນ ລູເທີ ຄິ້ງ ຈູເນີຍ ເວົ້າດ້ວຍວິທີທາງຫຼາຍ

ຢ່າງທີ່ມີຄວາມໝາຍກ່ຽວກັບບັນຫາເຫຼົ່ານີ້ເມື່ອລາວສະຫຼະຊີວິດຂອງລາວເພື່ອສ້າງຈຸດເລີ່ມສິດທິພົນລະເມືອງ ແລະ ຄວາມຍຸຕິ ທຳທາງເຊື້ອຊາດ. ແນວຄວາມຄິດຈາກ ດຣ. ຄົງເຫຼົ່ານີ້ນັບມື້ມີຄວາມໝາຍຕໍ່ປະຈຸບັນເໝືອນກັບ 50 ກວ່າປີທີ່ຜ່ານມາ.

“ຄວາມບໍ່ຍຸຕິທຳກັບທຸກທີ່ເປັນໄພຄຸກຄາມຕໍ່ຄວາມຍຸຕິທຳໃນທີ່ນັ້ນໆຕາມໄປດ້ວຍ.”

“ຄວາມມືດມົນບໍ່ສາມາດຂັບເຄື່ອນໄດ້ຄວາມມືດມົນອອກ; ພຽງແຕ່ແສງສະຫວ່າງເທົ່ານັ້ນທີ່ເຮັດໄດ້. ຄວາມກຽດຊັງບໍ່ສາມາດຂັບເຄື່ອນຄວາມກຽດຊັງອອກໄດ້; ພຽງແຕ່ຄວາມຮັກເທົ່ານັ້ນທີ່ສາມາດເຮັດໄດ້.”

“ມາດຕະການສຸດທ້າຍຂອງມະນຸດບໍ່ໄດ້ຢູ່ຈຸດທີ່ລາວຢືນໃນຄາວທີ່ມີຄວາມສະບາຍ ແລະ ຄວາມສະດວກ, ແຕ່ຢູ່ຈຸດທີ່ລາວຢືນໃນເວລາແຫ່ງຄວາມທະຫາຍ ແລະ ຄວາມຂັດແຍ່ງ.”

“ໃນທີ່ສຸດ, ພວກເຮົາຈຳບໍ່ໄດ້ເຫຼົ່າຄຳເວົ້າຂອງສັດຕູຂອງພວກເຮົາ ແຕ່ກັບເປັນຄວາມມືດງຽບ ຂອງເພື່ອນຂອງພວກເຮົາ”

ອົງກອນໃຫ້ການຮ່ວມມືດ້ານສຸຂະພາບ ລັດຄາລິຟໍເນຍກັບຖະແຫຼງການນີ້, ໄດ້ປະກາດວ່າຈະເປັນສ່ວນໜຶ່ງໃນພາລະກິດ ຂອງພວກເຮົາ, ພວກເຮົາຈະຕັ້ງໃຈໃຫ້ການຮ່ວມມື ແລະ ເຂົ້າຮ່ວມກັບພະນັກງານຂອງພວກເຮົາ, ແລະ ຄູ່ຮ່ວມ ງານອື່ນໆ ໃນຊຸມຊົນ ແລະ ເຈົ້າໜ້າທີ່ທີ່ໄດ້ຮັບການເລືອກຕັ້ງໃຫ້ເຮັດວຽກຮ່ວມກັນໃນການຊອກຫາຄວາມສະຫວ່າງໃນຄວາມມືດມົນ; ເພື່ອເສີມສ້າງຄວາມຮັກແທນຄວາມກຽດຊັງ; ແລະ ຫາວິທີທາງທີ່ສາມາດລົງມືຢ່າງມີຄວາມໝາຍສຳຄັນ ແລະ ເປັນອິດສະລະ ພາບ ເພື່ອສະໜັບສະໜູນຄົນທີ່ໄດ້ຮັບຄວາມເຈັບປວດ. ທັງໝົດທັງມວງ, ພວກເຮົາຈະເຮັດວຽກເພື່ອຮັກສາບາດແຜ ແລະ ຄວາມເຈັບປວດຂອງຄວາມບໍ່ຍຸຕິທຳໃຫ້ດີຂຶ້ນ ແລະ ຮັບຜິດຊອບຕ່າງໆທີ່ພວກເຮົາສາມາດຊ່ວຍເຫຼືອຜູ້ທີ່ມີຄວາມເຈັບປວດ ແລະ ທຸກທໍລະມານມາດົນນານຍ້ອນຄວາມບໍ່ຍຸຕິທຳດ້ານເຊື້ອຊາດ ແລະ ສັງຄົມ.

ພວກເຮົາຂໍສະຫລຸບໂດຍຍາກກ່າວວ່າພວກເຮົາພ້ອມທີ່ຈະເປັນຄູ່ຮ່ວມມືໃນການເຮັດວຽກຮ່ວມກັນ — ໃນການຊອກຫາວິທີ ແກ້ໄຂທີ່ຈະປ່ຽນແບງໄລຍະເວລາແຫ່ງຄວາມຫຼັງໃນປະເທດຂອງພວກເຮົາໃຫ້ມີຜົນດີຂຶ້ນ. ພວກເຮົາເຊື່ອ ແລະ ຢືນຢູ່ຢັດໃນ ຫຼັກການເຫຼົ່ານີ້ ແລະ ຈະໃຫ້ການສະ ໜັບສະ ໜູນຄວາມພະຍາຍາມເພື່ອເຮັດໃຫ້ໂລກເປັນສະຖານທີ່ທີ່ເຕັມໄປດ້ວຍຄວາມ ຍຸຕິທຳອັນມີຄວາມເທົ່າທຽມກັນຢ່າງແທ້ຈິງສຳລັບທຸກຄົນໃນສັງຄົມຂອງພວກເຮົາ.